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Datum 
1 februari 2017 

Onze referentie 
4939141 
Auteur verslag 
secretaris 

Aanwezig: 
Extern voorzitter 
 
Vertegenwoordigers onderwijsveld en andere betrokkenen 
(georganiseerd onderwijsveld) 
Balans 
Ieder(in) 
ISBO 
Ds. G.H. Kerstencentrum 
Lecso 
Nederlandse Jenaplan Vereniging NJPV 
Nederlandse Montessori Vereniging NMV 
Siméa Kentalis cluster 2 
VBS 
Vereniging voor gereformeerd schoolonderwijs VGS 
Vereniging van vrijescholen 
Verus 
VOO 
VOS/ABB 
 
Afwezig met kennisgeving 
AOC Raad 
Nederlandse Dalton Vereniging NDV 
Stichting Hindoe Onderwijs  
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Datum 
12 oktober 2016 
 
Onze referentie 
4939141 

1. Opening en en mededelingen, concept agenda 
De inspectie doet twee mededelingen: 
- De brief over de vernieuwing van het toezicht is behandeld in de 

Kamer. De inspectie heeft de gestelde vragen inmiddels beantwoord 
en de Kamer beslist op 27 september of er verder nog wat moet 
gebeuren. De verwachting is dat de inspectie door kan met de 
vernieuwing van het toezicht. 

- In de begrotingsstukken staat dat de Inspectie 2 miljoen euro extra 
financiering krijgt in verband met de vierjaarsverplichting naar scholen 
te gaan. 
 

2. Verslag vergadering d.d. 26 januari 
Het verslag was al vastgesteld. Er zijn geen vragen naar aanleiding 
hiervan. 
 

3. Stand van zaken toezicht Sociale Veiligheid 
De inspectie geeft aan de hand van een presentatie hierop een toelichting. 
 
Naar aanleiding van de presentatie en de toelichting worden een aantal 
vragen gesteld door de vertegenwoordigers en beantwoordt door de 
inspectie.  
 
De inspectie antwoordt op de vraag of er elk jaar een monitor plaatsvindt 
in alle groepen of bijvoorbeeld alleen in groep 1 en 8 de wet zegt dat de 
monitor representatief moet zijn, maar wel een goed beeld van de hele 
school moet geven. Aanbieders van meetinstrumenten sorteren vaak al 
voor. De school zelf moet erover nadenken wat representatief is. De 
inspectie staat open voor suggesties, ook naar aanleiding van de vraag 
om helder te communiceren over de begrippen en om ruis over lastendruk 
te voorkomen.  In Vensters vo zit overigens ook een deel sociale 
veiligheid. 
De inspectie vult nog aan dat in de wet die nu voorligt geen wettelijke 
verplichting zit voor incidentenregistratie en de wet gaat alleen over 
leerlingen. 
Inzake de keuze van de programma’s zegt de inspectie dat er geen 
wettelijke verplichting is om een methode uit een lijst te kiezen. 
De beslissing over een landelijke afname van een keer per 2 jaar moet 
volgens de inspectie nog worden genomen door OCW. 
 
De voorzitter dankt de inspectie voor haar presentatie en toelichting. 
 

4. Stelselonderzoek 
De inspectie geeft aan de hand van een samenvatting van het 
stelselonderzoek een toelichting. 
 
Naar aanleiding van deze samenvatting en toelichting worden een aantal 
vragen gesteld. 
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Op  het lijstje staan ook aantal politiek gevoelige onderwerpen. De vraag 
is dan ook of de kansenongelijkheid nog verdergaat en of er ook  
onderzoek wordt gedaan naar kinderopvang. 
Ook wordt gevraagd of onderzoek naar de oorzaak van verschillen en de 
link met sociale veiligheid wordt meegenomen.   
Het is niet zo dat de inspectie hiernaar specifiek onderzoek gaat doen in 
de peilingen. Wel zit sociale veiligheid daar in; belangrijk is het didactisch 
handelen, maar niet diepgaand. 
Het is de bedoeling dat de inspectie in een zeker ritme alle kerndoelen 
afgaat. Daarnaast is de inspectie dit jaar bezig met het thema onderzoek, 
dit komt dan in de volgende Staat van het onderwijs. 
 
Dit jaar is het de 200e staat van het onderwijs, wordt er nog aandacht 
besteed aan 200 jaar onderwijspacificatie.  
De inspectie besteedt hier niet specifiek aandacht aan, maar is wel op 
zoek naar foto’s van de oudste school per sector. Graag suggesties 
hiervoor doorgeven.  
 
Is  het zinvol is om mee te nemen dat leerlingen steeds sneller door het 
onderwijs gaan in relatie tot bijvoorbeeld  kansenongelijkheid. De 
inspectie antwoordt dat onder andere het stapelen heel erg afneemt. 
 
Hoe wordt omgegaan met het begrip toegankelijkheid. 
De inspectie kijkt of de kansen voor kinderen van laag- en hoog opgeleide 
ouders lager of hoger liggen en of ze makkelijker of moeilijker door 
selecties in het hoger onderwijs komen. 
 
Ook wordt opgemerkt dat de OESO aangeeft dat Nederland grote 
achterstanden heeft aan korte hbo opleidingen. De inspectie kijkt dit nog 
na. 
 
Op de vraag naar het onderzoek intern toezicht in alle sectoren antwoordt 
de inspectie dat dat wel de bedoeling is. 
 
De voorzitter dankt de inspectie voor haar toelichting en vraagt de 
vertegenwoordigers om vooral suggesties door te geven! 
 

5. Presentatie Implementatietraject van het nieuwe toezicht in de 
sectoren 
De inspectie geeft een presentatie en een toelichting hierop. 
Naar aanleiding van deze presentatie en toelichting worden een aantal 
vragen gesteld. 
 
Hoe wordt het onderzoek naar de samenwerkingsverbanden van een 
organisatie georganiseerd. De organisatie die dit betreft gaat zich 
verzetten tegen de huidige governance. De zorgplicht ligt bij een school en 
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niet bij een samenwerkingsverband.  
De inspectie antwoordt hierop dat zij het toezicht houdt op de 
samenwerkingsverbanden. 
 
Ook willen de vertegenwoordigers graag een voorbeeld van het format 
rapport. De inspectie stuurt dit rond en dit format wordt in een volgende 
bijeenkomst geagendeerd. 
 
De voorzitter dankt de inspectie voor de presentatie en toelichting. 
 

6. Meldingen uit het veld 
7. Rondvraag en sluiting 

Er is een klacht van een school. Deze school heeft een jaar geleden het 
predicaat excellent gekregen en uit een onderzoek nu blijkt dat een  
aantal zaken niet op orde zijn, waardoor het excellente er nu af moet. Hoe 
kan de jury de school excellent vinden en een jaar later vindt de inspectie 
dat de kwaliteit totaal niet in orde is.  
De inspectie heeft in algemene zin over excellent vorig jaar gezegd dat dit 
predicaat kan vervallen als daar aanleiding toe is. Dit is de consequentie 
van het meedoen van een school aan excellent. 
 
Op de vraag om de lijst met deugdelijkheidseisen op een herkenbare 
plaats te zetten antwoordt de inspectie dat dit een goed idee is. 
 
De data voor 2017 worden zo spoedig mogelijk bekend gemaakt. 
 
De voorzitter dankt alle aanwezigen voor hun inbreng en sluit de 
vergadering. 

 
 

 


